
Verzoek en behandelvoorstel voor B-agenda bespreking rapport ‘Trein als alternatief voor 
vliegen’ SP (Mw. De Groot) 
 
Graag zou ik het onderwerp 'Schiphol/Mobiliteit: Trein als alternatief voor vliegen. 
Onderzoek i.o. Natuur en Milieufederatie NH (C-agenda NLWM 25-06-2018 (leidend) en 
M&F)' van de C naar de B- agenda verplaatsen.  
 
De Milieufederatie heeft een uitgebreid onderzoek laten doen hoe vliegtuiggebruik 
vervangen kan worden door treingebruik. Het gaat vooral om de kortere afstanden. Dit 
levert, zoals het rapport van RoyalHaskoningDHV een grote besparing op het aantal 
vliegkilometers op. Dat lijkt ons een goede zaak, want het luchtruim in de buurt van Schiphol 
(en elders) wordt ontlast en er komt een betere en  luchtkwaliteit en minder geluidshinder 
voor in de plaats.  
 
De commissie zou het moeten hebben over de bijdrage die de provincie Noord-Holland zou 
kunnen leveren om mensen te bewegen voor kortere afstanden vooral het openbaar 
vervoer te nemen en niet te gaan vliegen. Immers, in de buurt van Schiphol moeten 
woningen gebouwd worden. Om die woningen te kunnen bouwen moeten de toekomstige 
bewoners in sommige gemeenten een kettingbeding ondertekenen, waarmee zij verklaren 
bekend te zijn met de overlast van Schiphol. Meer gebruik maken van het openbaar vervoer 
zou de overlast kunnen verminderen, maar ook de luchtkwaliteit verbeteren.   
 
Wij denken aan het volgende: Op welke wijze kan de provincie Noord-Holland bijdragen 
aan een dergelijk vlieggedrag? 

 Wil GS, wil PS, de rijksoverheid beïnvloeden en maatregelen voorstellen als 
vliegbelasting, belasting op kerosine e.d. zodat het reizen met de trein even duur of 
goedkoop wordt als vliegen? 

 Wil GS, wil PS, het via de concessies in het openbaar vervoer mogelijk maken vanuit 
alle uithoeken van de provincie snel naar de vertrekplaats van het internationaal 
treinverkeer/busverkeer te komen? 

 Wil GS, wil PS, de zakelijke reizigers erop wijzen dat het ook mogelijk is om te 
vergaderen via videoconferencing. Dan hoeft er in principe geen vliegreis gemaakt te 
worden. 

 Wil GS, wil PS, de punten, genoemd in de brief van de Natuur- en 
Milieufederatie Noord-Holland ook bespreken?   

 


